
Kaderdebat 6 juli 2021

Voorzitter,

Voor het eerst sinds jaren kent Rijswijk financieel weer meevallers bij het 
vaststellen van de jaarrekening. Zeker door de Rijksvergoeding voor de tekorten 
op de Jeugdzorg en door de opbrengsten van de aandelen Eneco. En dat hebben 
we nodig ook. Want Rijswijk groeit. Woningbouw vorderde gestaag in het 
afgelopen jaar en de planvorming is veelbelovend. Dat betekent steeds meer 
inwoners en dus ook behoefte aan meer en betere voorzieningen in Rijswijk.

Daarom vinden wij het zeer prijzenswaardig dat het college na alle beperkingen 
die de pandemie met zich meebracht, de blik naar de toekomst richt. Het komt  
met een uitgebalanceerd voorstel voor een scala van investeringen. Dat helpt om 
in dit Kaderdebat onze verwachtingen voor de komende begroting met elkaar te 
delen. Het CDA is blij met het palet aan gevarieerde plannen, uiteenlopend van 
investeringen in sociale ondersteuning, de woningbouw, de parken en 
landgoederen, het parkeren en de energietransitie. En voor de duidelijkheid: Wij 
geven al dat geld nu niet uit Vz. We besluiten alleen de budgetten te markeren in 
bestemmingsreserves voor die plannen. Regeren is vooruitzien!  

Wat wij verder van het college bij de voorbereiding van de begroting vragen is 
om voldoende middelen vrij te maken voor handhaving van regels op straat en 
onderhoud van groen en straatwerk. Er gebeurt al veel, maar we zien nog steeds 
ver-rommeling in het straatbeeld. Wat kan het college doen om de handhaving te 
verbeteren? Wij hebben daar eerder zelf plannen voor aangedragen. En wat kan 
het college doen om naast parken ook stoepen, en vluchtheuvels van onkruid te 
ontdoen? Ver-rommeling ook door lukraak neergekwakte scooters, en door niet 
opgehaald grofvuil. Kijk eens naar de rotzooi over de grens in Laak, en laten we 
asjeblieft voorkomen dat we daar naar afglijden. Kan het college hier actie in 
ondernemen?

Wat betreft dat grof vuil heeft ons raadslid El Majjaoui als lid van een 
buurtwacht geconstateerd dat grof vuil vaak dagen lang op de stoep rondslingert. 
Grof vuil waarvoor netjes met Avalex een afspraak is gemaakt, maar wat ’s-



nachts door scharrelaars uiteen wordt getrokken en waar anderen illegaal hun 
rommel bij plaatsen. Wij vragen het college om te bezien of hier een andere 
werkwijze met Avalex kan worden afgesproken. Zodat de troep sowieso direct 
wordt meegenomen. Dat scheelt een nieuwe rit én een nieuwe factuur van 
Avalex. Handhaving leidt in de praktijk namelijk nooit tot opsporing van de 
daders en de troep blijft nodeloos lang liggen. Laten we er alles aan doen om 
onze wijken leefbaar houden!

Wat ons regelrecht zorgen baart is de overlast die aan aantal groepen jongeren 
veroorzaken op bepaalde plaatsen zoals bij zwembad De Schilp en bij winkels 
aan de Van Mooklaan. Dit fenomeen duurt ons veel te lang. Wij horen intussen 
ook over escalatie in die overlast tot bedreiging en gewelddadigheden aan toe! 
De tijd voor waarschuwen is wat ons betreft voorbij. Boetes bij overlast en 
arrestatie bij bedreiging van bewoners is geboden. Vz. Wij vragen u: kunt u 
wellicht meer met samenscholingsverboden of andere noodbevelen doen. En 
ook vragen wij: wordt de inzet van onze wijkagenten niet veel te veel gehinderd 
door het capaciteitsgebrek in de Hofstad? Graag uw reactie. Wat gaat u hier aan 
doen?

Vz. Via de wijkagent kom ik van repressie naar preventie. Die is wat ons betreft 
gelegen in sociale cohesie. Sociale verbanden in onze wijken zijn van groot 
belang om Rijswijk als stad leefbaar te houden. Dit maatschappelijk proces heeft 
geleden onder de maatregelen tijdens de pandemie. Het CDA ziet graag dat wij 
ook als gemeente helpen die cohesie te herstellen. Dat eenzaamheid als nooit te 
voren helpen bestrijden. Mijn fractie is benieuwd naar de concrete plannen van 
het college. En wij hebben daartoe zelf een drietal extra ideeën die we graag aan 
u voorleggen.

Ten eerste kijken wij naar de mensen die al langdurig niet kunnen participeren 
in de samenleving door gebrek aan geschikt werk of andere activiteiten. Het gaat 
om een groep van mensen, die in Rijswijk al jaren aan de zijlijn staan. (trede 1 
en 2 in het jargon) Dat vinden wij niet acceptabel. Nu is door het college een 
voorstel gedaan om hier mee aan de slag te gaan met behulp van een 
participatieconsulent. Die gaat met deze mensen in gesprek om te kijken wat ze 
kunnen. Prima initiatief! Gelet op het grote aantal mensen waar het om gaat, is 
dit echter niet meer dan een heel voorzichtig begin. Wij vragen het college om 
in de begroting 2022 budget vrij te maken voor niet 1 maar minstens 3 van die 
consulenten. Mijn fractiegenoot mw. Koegler heeft hiertoe een motie opgesteld: 
Iedereen doet mee! Ik dien hem bij deze in en vraag de raad om een uitspraak.

Ten tweede is er in deze raad vaak gesproken over huiskamerprojecten. Om 
vooral ouderen laagdrempelig gelegenheid voor ontmoeting te bieden. Een 



aantal van die huiskamers zijn inmiddels door de woningcorporatie en Stichting 
Welzijn in woonflats gerealiseerd (zoals Benedictus). Dat is mooi. Waar wij als 
CDA ook aan denken, is om in alle wijken van onze gemeente plaats in te 
ruimen voor koffiehuizen. Laagdrempelig particulier initiatief. In Den Haag is 
dit van oudsher een fenomeen. En ook in Oud Rijswijk zie je overdag jong en 
oud een koffie of broodje doen in alcoholvrije cafetaria. Zeker met de huidige 
toename van thuiswerken biedt dit een aangename onderbreking, die ontmoeting 
stimuleert. En ook de toename van zelfstandigen schept een behoefte aan 
plekken om zakelijk af te spreken in je eigen buurt. Kan het college nagaan of 
hier in bestaande bestemmingsplannen en bij de opzet van Rijswijk Buiten 
rekening mee kan worden gehouden? Het verlevendigt de wijk en versterkt de 
cohesie.

Tot slot – als het gaat om sociale cohesie – vragen wij in dit Kaderdebat om 
aandacht voor nieuwe sociale woonvormen, bijvoorbeeld voor ouderen die 
overwegen hun empty nest te verlaten. Het concept van De Knarrenhof in 
Zwolle  is razend populair gebleken. Minder verplichtend dan het idee van 
groepswonen. Ze noemen het: De hofjes van vroeger in combinatie met het 
gemak van heden. Voor ouderen, voor alleenstaanden, gewoon voor al die 
mensen die behoefte hebben aan een vrijblijvende maar toch sociaal betrokken 
groep medebewoners om zich heen. Wij vragen het college: kan er onderzoek 
worden gedaan naar dit soort creatieve vormen van wonen die sociale cohesie 
bevorderen en het gevoel van eenzaamheid voorkomen? Dat kan natuurlijk met 
corporaties, maar ook in de vrije sector zal daar zeker behoefte aan zijn.

Ik sluit af met de constatering dat dit college met een verlate start in pas het 
tweede jaar van deze raadsperiode, inmiddels volop zijn draai heeft gevonden. 
We konden als raad de raadsvoorstellen afgelopen maand nauwelijks bolwerken. 
Het was een jaar met resultaten. Kadernota’s, uitvoeringsplannen, 
bestemmingsplannen en concrete woningbouw. Wij verwachten na de zomer 
dan ook een mooie begroting met visie en plannen voor de toekomst van 
Rijswijk!

-   -   -


